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Nr. 2522/24.02.2023 

Proces-verbal al ședinței ordinare a Consiliului local al Orașului Tăuții-Măgherăuș din 

data de 24.02.2023 

 

        La ședință participă: Primarul Orașului Tăuții-Măgherăuș, dl.Marinescu Dumitru și 

Secretarul general, dl.Bîndilă Călin-Ioan. 

        Președintele de ședință face prezența. Sunt prezenți toți cei 15 consilieri locali. Inclusiv 

delegatul sătesc Pop Daniel Vlăduț . 

 

 

Președintele de ședință supune la vot ordinea de zi.  

Vot în unanimitate. 

 

Secretarul general supune la vot procesul-verbal al ședinței anterioare. 

Vot în unanimitate. 

 

 

Președintele de ședință: Începem cu primul proiect. 

 

1. Proiect privind însuşirea raportului elaborat de domnul Primar Marinescu Dumitru  

privind starea economică, socială şi de mediu a Orașului Tăuții Măgherăuș pe anul 

2022, activitatea administraţiei publice locale în anul 2022. 

 

Marinescu Dumitru: Dacă îmi permiteți, aș vrea să fac o scurtă prezentare a acestui raport. 

Raportul Primarului orașului Tăuții Măgherăuș, pentru anul 2022, reflectă activitatea 

aparatului de specialitate, pentru o reală deschidere și transparență a Instituției noastre. 

Împreună cu dumneavoastră, în cursul anului 2022, avem un număr de 26 de ședinte de 

Consiliu local, 10 ordinare, 16 extraordinare, unde au fost aprobate 197 de Hotărâri de 

Consiliu local. Prin compartimentul Juridic și Contencios Administrativ, în cursul anului 

precedent au fost înregistrare un număr de 652 de adrese, înștiințări, hotărâri judecătorești, 

contracte de concesiune, contracte de închiriere, care au fost în atributul acestui compartiment. 

Prin compartimentul Relații cu publicul au fost înregistrate 16.567 de operațiuni. Au fost 

programări online 10, sesizări online 42, formulare electronice 63. De asemenea, au fost 

înregistrate 370 de audiențe date de către Primarul orașului Tăuții Măgherăuș în cursul anului 

2022. Prin Serviciul Financiar-Contabil, veniturile Primăriei au fost de 40.421,23 mii lei din 

care taxe și impozite locale 22.449,85 mii lei. La finalul anului 2022, plățile aferente secțiunii 

de funcționare au reprezentat 39,54% din totalul plăților, iar ponderea plăților aferente 

secțiunii de dezvoltare este de 60,46%. Este evident faptul că suntem preocupați de o eficientă 

administrare a resurselor financiare pentru a veni în sprijinul comunității prin implementarea 

proiectelor, care să asigure condiții de trai decente în orașul Tăuții Măgherăuș. Aparatul de 

specialitate al Primarului orașului Tăuții Măgherăuș funcționează cu 43 de posturi, 2 de 

demnitate publică, 27 de funcționari publici și 14 persoane angajate cu contract personal 

individual de muncă. Prin compartimentul Asistență socială și autoritate tutelară, în cursul 

anului 2022, s-au acordat 98 de alocații de stat pentru copii, alocații de susținere a familiei 22, 

indemnizații pentru creșterea copilului și stimulentului pentru creșterea copilului 127 de 

dosare. Au fost întocmite 10 dosare de ajutor social, din care 7 au fost beneficiari și în plată. 
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Prin Serviciul Public Comunitar Local de Evidență a Persoanei, serviciul de Stare Civilă, în 

anul 2022, au fost emise 1.219 cărți de identitate, au fost soluționate un număr de 76 de cereri 

pentru înscrierea în act de identitate, avize de stabilire a reședinței. Pe linie de stare civilă, în 

anul 2022, s-au făcut 10 transcrieri de certificate de naștere, 52 de căsătorii, 51 de decese, 2 

divorțuri pe cale administrativă. Prin compartimentul Urbanism și amenajarea teritoriului au 

fost emise 413 certificate de urbanism, 231 de autorizații de construire case, hale și alte 

construcții, 233 de acorduri, autorizații pentru extinderea și branșament rețele de gaz, apă, 

electricitate. Au fost întocmite 131 de recepții. Prin compartimentul Topografie s-au emis 

adeverințe, nomenclatoare stradale. De asemenea, s-au întocmit 220 de dosare de fond funciar, 

care au fost transmise spre Comisia Județeană de Fond Funciar în vederea soluționării 

acestora. S-au întocmit 138 de procese-verbale de punere în posesie, s-au eliberat 146 de titluri 

de proprietate. Compartimentul Agro-Silvic, în cursul anului 2022, au completat registre în 

format electronic pe localitățile componente ale orașului Tăuții Măgherăuș, în număr de 4.918. 

De asemenea, au fost emise carnete de producător, atestate de producător, adeverințe conform 

legii 17/2014. Prin compartimentul Serviciul Poliție Locală, în cursul anului 2022,  au fost 

emise peste 2.000 de somații, atât pe parte de mediu, pe parte de autorizări de construcție, s-au  

aplicat și sancțiuni acolo unde cei în cauză nu au înțeles să respecte obligațiile care le revin. 

Prin compartimentul Situații de Urgență la stingerea a 5 incendii de locuințe, au fost 4 incendii 

de pădure, 27 de incendii vegetație uscată. Prin compartimentul Proiecte, așa cum ați observat 

în cursul anului 2022,  s-au urmărit și s-au implementat proiectele pe care le avem în derulare 

pe raza orașului Tăuții Măgherăuș, au fost depuse proiecte noi spre finanțare pentru 

dezvoltarea orașului nostru. Cum ați văzut, s-au depus acele construcții de blocuri la Nistru, s-

au depus proiecte pentru extinderea rețelelor de iluminat public inteligent, s-au depus proiecte 

pentru realizarea racordurilor de canalizare pe drumul european E58, asfaltarea străzilor, stații 

de încărcare pentru autoturisme electrice și urmează să depunem în cursul acestui an noi 

proiecte pentru dezvoltarea orașului nostru. Prin Casa orășănească de cultură, s-au gestionat 

căminele culturale, sărbătoarea orașului Tăuții Măgherăuș la care și dumneavoastră ați luat 

parte. De asemenea, o importantă componentă a anului 2022 a reprezentat-o problema 

mediului și anume iazul decantare Bozânta Mare, stația de tratare a apelor Câmpurele Băița. 

S-au făcut intervenții atât la Primul-Ministru, Ministrul Mediului, Ministrul Finanțelor, 

Ministrul Economiei, la Remin pentru a rezolva în cel mai scurt timp această problemă de 

poluare, care nu afectează doar orașul Tăuții Măgherăuș, ci întreaga zonă limitrofă acestor 

iazuri decantare. Și în cursul acestui an vom menține același ritm de rezolvare a acestor 

probleme, care creează pe zi ce trece și pe an ce trece pentru întreaga comunitate. Vă 

mulțumesc! Pentru detalii raportul o sa fie publicat după ce dumneavoastră îl aprobați și cei 

doritori pot să-l studieze și să-l analizeze pe site-ul Primăriei. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate. 

 

Anton Ardelean: Doamna Președinte, domnilor colegi, sigur că voi fi foarte scurt pentru că 

totuși este raportul Primarului o dată pe an și așa-i frumos să avem și puncte de vedere . Eu o 

să fac referiri doar la câteva. Așa cum am spus la sfârșit de an, referitor la venituri, domnul 

Primar confirmă ce am spus atunci, în prezentarea raportului, inițial, vă rog să fiți foarte 

atenți, noi am votat un buget de 140 de milioane, dacă am analiza munca pe acest palier ar fi 

de doar 29%, dar în timpul anului noi am mai făcut rectificări  și s-au scăzut. Din 140 de 

milioane inițial s-a scăzut la 98 veniturile. Și în această situație, am realizat doar 40.421 de 

milioane, deci 41%. Cu veniturile am spus, cheltuielile s-au făcut în cele planificate. Doi, lista 

de investiții, exact ce am spus, dacă trebuie să le numeri, cu o regulă de trei simpă, din ce am 

votat și ce s-a realizat. Și investițiile din ce am votat, numărul lor cu realizatul iese puțin peste 
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21%. Și mai am una și gata. Domnule Primar, m-aș fi așteptat pe fiecare sector de activitate să 

faceți un program de măsuri de îmbunătățire a activității. Din esența enunțului și narativului 

dumneavoastră a reieșit că toată treaba în Primărie merge grozav. Eu ma bucur și voi vota 

raportul dumneavoastră, am și votat. Problema se pune că noi trebuie să avem viziune pe plan 

de măsuri punctuale pe servicii de îmbunătățire a activității. Sigur că ar fi mult de spus aici și 

pot să dezvolt, dar rămâne la latitudinea domniei voastre. Eu vă mulțumesc și vă rog s-o luați 

eminența democrației care ați exclamat-o dumneavoastră, adică trebuie să aveți și păreri, nu 

de cel care vă vorbește în față să vă fie frică. Domnule Primar sunteți tânăr, de viitor, de cei 

care tradează, de ei să vă fie frică. Eu vă mulțumesc mult. 

Marinescu Dumitru: Vă mulțumesc pentru sfaturile pe care mi le-ați dat, vreau să vă spun că 

prin prezentarea acestui raport eu nu am venit să vă spun că în Primăria Tăuții Măgherăuș că 

lucrurile toate funcționează, că nu este loc de mai bine. Este loc de mai bine, de aceea am 

prezentat o situație reală, o situație pe care ne dorim sa o îmbunătățim de la o zi la alta. 

Niciodată nu am venit să spun că mă deranjează opiniile contrare celor prezentate de către 

mine în ședințele de consiliu local. Și oricum din contradicție se poate naște progresul. N-am 

venit să vă prezint o situație roz ca și o Instituție Publică în care totul este la cele mai înalte 

standarde. Nu. Luptăm în fiecare zi pentru ca serviciile care noi le livrăm cetățenilor din 

orașul Tăuții Măgherăuș, care au contact cu Primăria Tăuții Măgherăuș să fie la cele mai 

înalte standarde și serviciile oferite de către Primărie să fie cele normale și necesare. Vă 

mulțumesc! 

Popp Viorel: Dacă tot discutăm, mi-ar fi plăcut ca remarcile să le fi făcut, colegul nostru, în 

ședința de comisie. Nu pot decât să laud minuțiozitatea cu care s-a făcut raportul, inclusiv 

activitatea. Fiind un raport, într-un raport treci exact ce ai făcut , nu ce visezi că vei face, iar 

vizavi de buget, trebuie să ne amintim și colegul nostru sigur își amintește, bugetele în  care 

erau prevăzute pârtii de schi, băi termale, heliport, mi se pare un pic forțat, răutăcios să aud că 

acum contestă faptul că pe buget noi am visat mai multe și am reușit să facem doar cât a 

calculat colegul nostru. Făcând o analiză cu anii, 20 de ani în urmă, considerăm că această 

perioadă a fost mult mai dinamică și mult mai cu folos pentru comunitate. Nu pot decât să 

apreciez raportul care ne-a fost prezentat. Vă mulțumesc ! 

 

 

2. Proiect privind aprobarea alocarii drepturilor băneşti aferente personalului didactic 

din cadrul Liceului Tehnologic „Traian Vuia” din Orașul Tautii-Magheraus, care 

au solicitat decontarea cheltuielilor de deplasare pentru lunile noiembrie și 

decembrie 2022. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate. 

 

 

3. Proiect privind actualizarea componentei Consiliului Comunitar Consultativ, pentru 

probleme de asistenta sociala si protectia copilului  la nivelul orasului  Tăuţii-

Măgherăuş, judeţul Maramureş.   

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate. 

 

 



4 
 

4. Proiect privind  aprobarea Regulamentului privind implementarea si eliberarea 

formatului unic al modelului card – legitimatie de parcare pentru persoanele cu 

handicap. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate. 

 

5. Proiect cu privire la aprobarea  Programul anual pentru acordarea de finantare 

nerambursabila din bugetul general al orasului Tautii Magheraus pe anul 2023 

conform HCL nr. 2/2023 si aprobarea componentei comisiilor de evaluare a 

proiectelor si solutionare a contestatiilor. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate 

 

 

6. Proiect cu privire la aprobarea alocarii din bugetul local pe anul 2023 a sumei de 

3.000 lei necesare pentru participarea unui număr de 6 sportivi la Campionatul 

Național de Wing Chun Kung Fu. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate 

 

 

7. Proiect privind vânzarea unor terenuri concesionate în favoarea proprietarilor 

construcțiilor edificate – Lazăr Camelia-Claudia. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate 

 

 

8. Proiect privind însusirea raportului de evaluare, aprobarea studiului de oportunitate 

și a documentației de atribuire pentru vanzarea prin licitatie publica a unui teren din 

proprietatea privata a orasului – 1102 mp. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate 

 

 

9. Proiect privind însusirea raportului de evaluare, aprobarea studiului de oportunitate 

și a documentației de atribuire pentru vanzarea prin licitatie publica a unui teren din 

proprietatea privata a orasului – 1000 mp. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate 

 

 

10. Proiect privind însusirea raportului de evaluare, aprobarea studiului de oportunitate 

și a documentației de atribuire pentru vanzarea prin licitatie publica a unui teren din 

proprietatea privata a orasului – 16.953 mp. 
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Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate 

 

 

11. Proiect cu privire la aprobarea efectuării demersurilor necesare în vederea dezlipirii, 

în 4 loturi, a unui teren, proprietate privată a Orașului Tăuții-Măgherăuș – str. 57. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate 

 

 

12. Proiect privind îndreptarea erorilor materiale strecurate în cuprinsul unor Hotărâri 

ale Consiliului Local. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate 

 

 

13. Proiect privind aprobarea Planului CLSU pentru asigurarea resurselor umane, 

materiale și financiare pe anul 2023, pentru gestionarea situațiilor de urgență. 

 

Comisiile au acordat aviz favorabil 

Proiectul a fost votat în unanimitate 

 

 

Diverse 

 

Pop Călin: Bună ziua, cererea 2070/15.02.2023 către CL al orașului Tăuții Măgherăuș. 

Subscrisa firmei, reprezentată prin Mezei Nicolae Daniel, în calitate de administrator, solicită 

concesionarea unui teren în zona industrială între 5.000 și 10.000 de mp
2 

cu utilități, pe care 

dorește să construiască o hală de producție peleți din lemn. Valoarea investiției de 

aproximativ de 200.000 euro, se va finaliza în maxim 24 de luni. Va ocupa cel puțin 60% din 

suprafață, va fi nepoluantă și va crea aproximativ 20 de locuri de muncă. Recomandarea este 

să prezentăm domnului ce parcele avem, dacă se pliază și dacă dorește să facă demersurile 

pentru.... 

Bindilă Călin: Tocmai s-a votat la punctul 11 dezlipirea în 4 loturi a terenului de pe strada 

57, în ședințele anterioare știți că au mai fost cereri, acuma urmează să se facă evaluarea 

acestora și ... 

Marinescu Dumitru: Poi dacă sunteți de acord să-i prezentăm solicitantului terenurile care 

sunt disponibile și să manifeste interesul față de o parcelă sau alta. Nu putem scoate la licitație 

pe baza unei cereri un anumit teren care poate să nu corespundă din punct de vedere al 

nevoilor. Motiv pentru care îl vom chema la sediul Primăriei, îi vom prezenta ce terenuri sunt 

disponibile pentru realizarea unor investiții și dumnealui să-și exprime poziția cu privire la o 

parcelă sau alta. 

 

Votat în unanimitate. 

 

Pop Călin: Cererea 2177/17.02.2023 către CL al orașului Tăuții Măgherăuș, în atenția 

domnului Primar Marinescu Dumitru, subsemnații Blașco Ștefan și Blașco Liliana în calitate 

de administratori al B&K Electrosistem SRL din localitatea Nistru și Sc Electrosistem SRL, 
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centru de afaceri Electrosistem SRL localitatea Nistru, în calitate de locuitori și de 

admistratori își manifestă interesul și doresc sprijinul pentru introducerea gazului metan în 

cartierele Nistru, ceea ce ar reprezenta un real câștig a ceea ce privește dezvoltarea firmelor 

mai sus menționate. 

Marinescu Dumitru: Dacă îmi permiteți, așa cum și dumneavoastră știți, extinderea rețelelor 

de gaz atât în localitatea Nistru, cât și în localitatea Băița au fost depuse spre finanțare prin 

PNI Anghel Saligny. Din ultimele informații, aceste cereri de finanțare urmează să fie 

discutate în perioada imediat următoare și vom face toate diligențele și demersurile în sensul 

de a obține finanțarea pentru extinderea rețelelor de gaz. Mai urmează o discuție și cu 

reprezentanții de la Nistru să vedem care sunt condițiile și nevoile dumnealor pentru a găsi și 

o colaborare pentru extinderea acestor rețele de gaz. 

 

Pop Călin: Cererea 1068/26.01.2023 pentru a preîntâmpina transmiterea bolilor de la animale 

la om, combaterea necontrolată a carnivorelor, a agresiunii asupra cetățenilor, câinii fără 

stăpân, precum și evitarea propagării bolilor din mediul silvatic la animale domestice, vă 

rugăm să promovați un HCL în acest sens. Având în vedere legea 258/2013 ordinul nr.1 /2014 

precum și lagislația sanitar-veterinară în ceea ce privește apărarea stării de sănătate, 

subsemnatul Dârle Dan Nicolae, medic veterinar, vă rog, prin prezenta, să analizați 

oportunitatea suportării de la bugetul Primăriei al următoarelor operațiuni: sterilizare/castrare 

câini, pisici, microcipare câini, pisici.  

Marinescu Dumitru: Dacă îmi permiteți, ați văzut și ultimele cazuri prezentate în mass 

media cu privire la problemele care le cauzează acești câini fără stăpân, mai mult avem și 

obligația legală noi ca și CL să avem un astfel de regulament și un asftel de contract la nivelul  

Primăriei Tăuții Măgherăuș, motiv pentru care eu consider că este necesară și utilă încheierea 

unui astfel de contract, dar în anumite condiții. Trebuie să respectăm legislația în vigoare cu 

privire la întocmirea unor contracte, unor achiziții și anumite condiții pe care trebuie să le 

îndeplinească cabinetul veterinar. Nu ascund faptul că și este normal să presteze aceste 

servicii, dacă îndeplinesc toate condițiile,  un cabinet veterinar din orașul Tăuții Măgherăuș și 

nu din altă localitate. Dar, părerea mea este că trebuie să vedem care sunt aceste condiții în 

care se poate face acest serviciu. Motiv pentru care, dacă dumneavoastră astăzi ma mandarați 

să am o discuție cu reprezentantul cabinetului veterinar până la ședința viitoare, în care să 

discutăm pe procedura, nu pe achiziția acestor servicii, ci pe procedura de prindere a 

animalelor  care cauzează aceste probleme. Și atunci pentru luna viitoare să putem prezenta o 

procedură care să ne prezinte cu exactitate tot ce înseamnă acest proces. Trebuie să tratăm cu 

maximă seriozitate acest subiect. Uitați-vă, mor oameni din cauza acestor câini. Și din cauza 

inconștienței noastre care avem câini, nu-i sterilizăm, fată cățelele și ajung câinii prin păduri. 

După care se sălbăticesc și atacă om, animal și nu este normal. Dacă dumneavoastră sunteți de 

acord cu această propunere pentru ca luna următoare să avem discuția cu medicul veterinar și 

să stabilim condițiile în care putem face un astfel de contract. 

Anton Ardelean: Domnule Primar, domnilor colegi, voi întări ceea ce domnul Primar a spus. 

Sigur că vreau să vă spun dinainte, eu sunt concesionar acolo și nu voi putea vota această 

hotărâre în cazul că dumneavoastră o să o adoptați. Dar acum și pe viitor ma implic ca să 

facem un caiet de sarcini corespunzător, cum a spus și domnul Primar, să vedem ce condiții 

cerem și după aceea să se facă procedura legală la Primărie, nu poți să achiziționezi numai 

legal, licitație, oferte și așa. Înainte de a vă spune câteva condiții, ar fi rușinos, ca Doamne 

feri, Primar și Consiliu Local, domeniul public îl gestionăm noi, să se întâmple nenorocirea, o 

dată să se întâmple, un an doi, în Nistru, Băița, Tăuți oriunde se întâmplă suntem vinovați. 

Sunt 14 dosare pe rol cu Primar și Consilieri pentru că nu au luat măsuri și domnul Primar 

cred că știe că mi s-a spus de la Bușag, au venit cei de la Protecția animalelor, sigur că 

domnul Primar a spus: ,,am un adăpost pe raza UAT-ului”, dar arătați-mi protocol de 
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colaborare, etc și etc, și noi zicem n-avem, pentru că nu-i ușor, dar dacă se face un caiet de 

sarcini, se face licitație publică, sigur că tarifele colegul le-a scris modice, e o chestie pentru 

sănătatea animalelor și a omului în primul rând. Că de aia suntem puși aici, să apărăm 

sănătatea omului și atunci rugăminte, fiindcă rămâne înregistrată să se precizeze ăn viitorul 

caiet de sarcini, obligatoriu să ai adăpost pentru câinii sterilizați, 30 de zile timp în care faci 

publicitate pentru adopție. Idiferent că este bogat și sărac, beneficiază de același tratament ca 

cetățean, fiindcă toți plătesc taxe și impozite. Tot ce există pe raza UAT-ului trebuie să fie 

vaccinați de către medicul veterinar, asta o pot face numai cei de la dispensar. De aceea vă 

spun, haideți să nu ne jucăm , nu va fi o cheltuială mare și cu mare drag dacă cineva va 

câștiga licitația și noi vom colabora cu ei, nu există nicio problemă. 

Marinescu Dumitru: Ideea generală pe care trebuie să ne-o asumăm este că avem această 

obligație. Cum am spus, nici nu mă feresc, n-ar fi normal să nu se facă cu cabinetul veterinar 

de pe raza orașului Tăuții Măgherăuș. Pentru că o altă component care poate să creeze costuri 

suplimentare poate ar fi cu deplasarea unui veterinar în altă localitate. Dar trebuie să discutăm 

procedura de prindere a câinilor fără stăpân, cine și-o asumă, totul trebuie să fie foarte clar. 

Da, suntem de accord și suntem obligați prin lege.   

 

Președintele declară ședința închisă.  

 

 

Preşedinte de şedinţă,                                                                    Secretar general, 

Miholca Anamaria-Cecilia                    Bîndilă Călin-Ioan 

Întocmit, 

Steiner Iulia-Diana 


